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Stan radnych w Radzie Powiatu w Policach           – 19 

Obecnych na sesji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu   – 17 

Oprócz radnych w sesji wzięli udział zaproszeni goście, którzy podpisami na liście obecności, 

stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu, potwierdzili swoje uczestnictwo w obradach. 
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PRZEBIEG OBRAD 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – O godz. 10.00 otworzył 

XXVI sesję Rady Powiatu w Policach. Powitał zebranych radnych i zaproszonych gości.  

 

Pkt 2. Stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski - Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że na sali obecnych jest 14 radnych, a zatem wymagane quorum nie 

budzi wątpliwości.  

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Przed Państwem projekt 

nowego porządku obrad. Zmiany są dwojakiego rodzaju. Są one zaznaczone pogrubionym 

drukiem. Punkt 6 i 7 to jest wprowadzenie w trybie tak zwanym 7 dniowym, czyli na wniosek 

Starosty Polickiego, te punkty 6a, 7a, 9a, 9b i 9c, czyli z literkami przy liczebnikach to są 

zmiany wprowadzane dzisiaj na sesji. Konieczność wprowadzenia tych zmian wynika po 

pierwsze w punkcie 6a z dialogu, który prowadzi Zarząd Powiatu Polickiego z instytucjami 

wdrażającymi środki finansowe. Chodzi o dofinansowanie remontu wiaduktu i konieczność 

zmiany uchwały przyjmującej budżet. Punkt 7a to jest potrzeba wynikająca z nowelizacji 

ustawy o systemie oświaty. Żeby się zmieścić w terminach musimy to dzisiaj podjąć dlatego, 

że do 31 marca powinniśmy mieć zakończony okres, po przyjęciu przez Radę Powiatu 

Polickiego tej uchwały będzie ona poddana konsultacjom ze związkami zawodowymi 

i Kuratorium Oświaty, więc żeby zmieścić się w terminach, a przypominam, że sesję mamy 

24 lutego, wtedy byśmy się nie zmieścili i żeby nie zwoływać sesji nadzwyczajnej, stąd ta 

propozycja. Punkt 9a i 9b są to punkty dotyczące skarg na p.o. Dyrektora Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Nr 1. Ta pierwsza „a”, to jest rozstrzygnięcie poprzedniej 

skargi, „b” to wprowadzenie nowej skargi. Skarga ta wpłynęła kilka dni temu, też, żeby 

dochować 30 dniowego terminu musimy to dziś zrobić, bo inaczej byśmy się nie zmieścili. 

Punkt 9c, Informacja na temat PDH Polska Spółka Akcyjna. Ja Państwa na poprzedniej sesji 

informowałem, że będę dążył do takiego spotkania. Dzisiaj to wprowadzamy, ponieważ 

trwały uzgodnienia, co do terminu i kalendarza przedstawicieli Spółki, panowie przyjęli 

zaproszenie i dzisiaj zaszczycą nas swoją obecnością. Szanowni Państwo, żeby móc 

obradować nad takim porządkiem obrad, to przypominam, że wprowadzenie punktów 6a, 7a, 

9a, 9b i 9c musi zostać przegłosowane bezwzględną większością ustawowego składu Rady, 

czyli za musi być 10 radnych. W obradach, przypominam, bierze udział 14 radnych 

głosujemy en bloc, czyli wprowadzamy, lub nie wszystkie te punkty. Zarządził głosowanie 

nad przyjęciem nowego porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 14 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
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Porządek obrad XXVI sesji Rady Powiatu w Policach w dniu 27 stycznia 2017 r. 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu XXV sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 23 grudnia 2016 r.  

5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 3/XXVI/17) 

6a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 7/XXVI/17) 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Polickiego. (Nr druku: 4/XXVI/17) 

7a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie projektu dostosowania sieci 

szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia 

sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na obszarze Powiatu Polickiego. 

(Nr druku: 8/XXVI/17) 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Dobra. (Nr druku: 1/XXVI/17) 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Dobra. (Nr druku: 2/XXVI/17) 

9a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie załatwienia skargi z dnia 

22 grudnia 2016 r. dotyczącej działalności p.o. Dyrektora Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego Nr 1 dla Dzieci Niepełnosprawnych Ruchowo im. Marii 

Grzegorzewskiej w Policach. (Nr druku: 5/XXVI/17) 

9b. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej 

rozpatrzenia skargi z dnia 20 stycznia 2017 r. dotyczącej działalności p.o. Dyrektora 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Nr 1 dla Dzieci Niepełnosprawnych 

Ruchowo im. Marii Grzegorzewskiej w Policach. (Nr druku: 6/XXVI/17) 
9c. Informacja na temat PDH Polska S.A. 

10. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu w Policach w 2016 r. 

11. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Powiatu w Policach w 2016 r. 

12. Interpelacje i pytania radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Jednomyślnie 

przyjęliśmy porządek obrad, a więc będzie on wyglądał tak jak przed Państwem. Informacja 

zasadnicza. Z naszymi gośćmi jesteśmy umówieni na godzinę 12:00, więc tak będziemy 

prowadzili obrady, że być może zrobimy jedną krótką przerwę, a później o 11:50 zrobimy 

kolejną, żeby nie przerywać obrad i płynnie wejść do tego punktu. Najwyżej, jeśli nie 

zrealizujemy całego programu do tego momentu, to poprzestawiamy punkty. Chodzi o gości, 

żeby nie zabierać im czasu.   

 

Pkt 4.  Przyjęcie protokołu XXV sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 23 grudnia 

2016 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Stwierdził, iż nie 

wniesiono uwag do protokołu z XXV sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 23 grudnia 

2016 r., w związku z tym zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu.  
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Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 14 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach. 

 

Na sesję przybył radny Waldemar Echaust. 

Od tej pory w obradach bierze udział 15 radnych. 

 

Pkt 5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 

 

Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę Pana 

Starostę o przedstawienie sprawozdania. 

 

Starosta Policki Andrzej Bednarek – Szanowni Państwo, to co zostało zapisane jest do 

państwa dyspozycji i tradycyjnie tylko w obszarze kwestii drogowych i później dwie kwestie 

dotyczące zakresu pani Starosty Chmielewskiej, dotyczące działań oświatowych. Jeśli chodzi 

o informacje dotyczące dróg, może zacznę rzeczywiście od ostatniego punktu, bo przed 

chwilą odbyła się Komisja Środowiska, Infrastruktury i Rolnictwa i wiemy o tym, że „Akcja 

zima” jest szczególnie trudna i szczególnie, jeśli chodzi o ten rok, bo zima przypomniała, że 

jest w kalendarzu no i wiemy, że były tego następstwa. Ja chcę powiedzieć, że skrupulatnie 

analizujemy każdy głos, każdy postulat i jesteśmy całkowicie otwarci na dyskusję na temat 

spostrzeżeń z Państwa strony, ponieważ wiemy, że w tych trudnych momentach, kiedy 

intensywność opadów śniegu była duża dochodziło do różnych sytuacji, które były trudne dla 

mieszkańców. Na pewno też informuję, że Zarząd Powiatu podjął skrupulatne działania i na 

dzień dzisiejszy z pełną odpowiedzialnością stwierdzamy, iż umowa realizowana w zakresie 

odśnieżania, jeśli chodzi o Gminę Police i Gminę Dobra, pomimo tych deficytów 

i występujących utrudnień spełnia wszystkie wymogi, standardy przyjęte i kwestie formalne 

dotyczące wykonania tej usługi w zakresach wskazanych w załącznikach do umowy. Choć na 

pewno, co podkreślałem na komisji, był deficyt krótko mówiąc taki, że interwencje 

odbywające się od czasu zakończenia opadów, których norma czasowa z umowy jest 3 

godzinna w Gminie Dobra następowały w ramach umowy, jednak trzeba przyznać nie 

w pierwszych godzinach po ustaniu a w późniejszych. Widzimy to, jako poważny deficyt, 

a z drugiej strony chcę powiedzieć i tu nawet konsultowałem przed momentem z panią radną, 

która przecież, na co dzień jest w Gminie Kołbaskowo, że rozstrzygnięcie przetargowe 

i wybranie firmy w Kołbaskowie innej, samodzielnej, która w imieniu Zarządu Powiatu 

obsługuje te drogi w okresie zimy przyniosło dobry efekt. Z tamtych stron nie mamy zbyt 

dużej ilości uwag, prócz naturalnych utrudnień, których wszyscy doświadczyliśmy. Jest to, 

krótko mówiąc dla nas wniosek, dla Zarządu, że zakładając, że jednak zima będzie, bo tak 

musimy powiedzieć, to w przyszłym roku być może musimy rozważyć tą kwestię szybszej 

interwencji w Gminie Dobra. Jeśli chodzi o Gminę Police, również było dużo uwag, mieliśmy 

interpelacje radnych w tym zakresie. Dochowamy szczególnej staranności, żeby te sytuacje 

zminimalizować, żeby te uciążliwości dla mieszkańców były jak najmniejsze. Natomiast 

jeszcze raz podkreślam nie widzimy żadnego deficytu, poza pewnymi drobnymi szczegółami, 

które prowadzi już bezpośrednio Wydział Komunikacji Transportu i Dróg w wykonawstwie 
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zespół Trans-Net, ale nie widzimy zasadniczo żadnych uchybień, tak zwyczajnie nie dało się, 

tak jak to jest z łataniem dziur, kiedy Państwo mówicie o pewnych niedogodnościach 

związanych z dziurami, nie da się w jednym momencie zareagować w każdym miejscu i to 

jest pewnie ta trudność, że tam, gdzie ta interwencja jest późniejsza to powstaje jakiś deficyt. 

Jesteśmy całkowicie otwarci na wszelkie formy interpelacji, bo przecież Państwu najłatwiej 

uzyskać te informacje od mieszkańców, bardzo zachęcamy i prosimy czy to w formie 

interpelacji, czy to wniosków i spostrzeżeń, żebyście nas Państwo informowali, tak żeby 

rzeczywiście to usprawniać, żeby nie było gorzej a lepiej. Na sam koniec dodam, że 

rzeczywiście te opady śniegu, choć krótkotrwałe z perspektywy całego okresu zimowego, 

kosztują zwyczajnie mówiąc i na dzień dzisiejszy na „Akcję zima” wydaliśmy 360 tys. zł. To 

są spore pieniądze, ponieważ, jak Państwo pamiętają Zarząd rekomendował rozwiązanie 

i zmienił kategorię dróg szczególnie, jeśli chodzi o Gminę Kołbaskowo i Gminę Dobra, 

ponieważ tam mamy komunikację miejską, a za tym kryją się zwiększone ilości środków, 

które musimy na ten cel przeznaczyć. Tyle, jeśli chodzi o „Akcję zima”. Natomiast 

króciuteńko, widzicie Państwo też, że oprócz tego, że mamy nadal zimę, dziś piękną, a może 

być i śnieżną, to pojawiają się dziury, tak to działa, dlatego Zarząd, już wzorem lat ubiegłych 

a szczególnie w tym roku podjął działania bodajże 16/17 tys. zł na szybko zostało 

przeznaczone na nie tak może planowe remontowanie a raczej zadziałanie w tych kwestiach 

największych wyrwisk, które w tych drogach powiatowych się zdarzają. Stąd też m. in. 

przeprowadzono te prace interwencyjne i wykonano remonty cząstkowe, techniką 

podgrzewania, która spełnia wszystkie wymogi, choć co do trwałości, tu takich gwarancji, jak 

przy normalnym łataniu nie mamy. Niemniej jednak bezpieczeństwo jest na tyle istotne, a te 

wyrwy, które się pojawiały na drogach powiatowych były tak ogromne, że żeby uniknąć 

zdarzeń drogowych podjęliśmy to działanie. Tak właśnie zrobiliśmy na drodze Szczecin – 

Stobno – Smolęcin, te największe dziury, te wyrwy zostały załatane, droga w Dołujach, 

Mierzyn, Bezrzecze, Wołczkowo, Dobra, Tatynia, Przęsocin, ul. Wojska Polskiego 

i Piłsudskiego. Zasadniczą częścią, którą szczegółowo omówimy sobie pewnie w tym 

punkcie, o którego wprowadzenie pod obrady poprosiliśmy, jako Zarząd, więc kwestię 

dotyczącą samego wiaduktu może szczegółowo będzie okazja omówić przy omówieniu samej 

uchwały, a tylko chcę powiedzieć, że idziemy zgodnie z planem. 10 lutego składamy projekt 

o dofinansowanie do rezerwy mostowej. Przypomnę również, że 1 milion zł zadeklarowała 

i ma w swoim budżecie Gmina Police na ten cel. Trwają teraz konsultacje i formalności 

dotyczące zabezpieczenia tych środków. Mamy już pozwolenie na budowę, to kilka dni temu, 

już zgodnie z planem, choć z dużymi trudnościami, bo ta inwestycja, choć wydaje się 

niewielka, to jest rzeczywiście bardzo skomplikowana, bo odbywa się we współpracy 

z kolejami i tutaj z właścicielami Skarbu Państwa i wielu innych problemów, tak czy inaczej 

udało się skutecznie, z pewnymi problemami, ale skutecznie uzyskać pozwolenie na budowę 

i dziś uzyskując ewentualną akceptację do zatwierdzenia tego dokumentu, który jest 

niezbędny, po konsultacjach z ministerstwem będziemy przygotowani do złożenia aplikacji, 

a w marcu myślimy ogłosimy konkretny przetarg. I już dziś trzeba powiedzieć, szczególnie 

dla wszystkich mieszkańców Polic, że będzie to naprawdę duża trudność, będzie można 

oczywiście o tym głośno mówić, bardzo informować o alternatywnych drogach, ponieważ 

ruch będzie na wiadukcie wahadłowy a dla tych, którzy jeżdżą tą drogą wiadome jest jakie to 

będzie zwyczajnie trudne. Tak czy inaczej wiadukt wymaga tej modernizacji i jesteśmy tutaj 

planowo w trakcie realizacji całego zadania. Szanowni Państwo, wczoraj został ogłoszony 

przetarg, na kolejny etap, który pragniemy realizować w 2018 r. a mianowicie przebudowę 

tego odcinka między Policami a Szczecinem przez miejscowość Przęsocin i został ogłoszony 

przetarg, wieę mam nadzieję, że skutecznie uda się wyłonić firmę, która przygotuje projekt 

techniczno-inwestycyjny, który w tym roku będzie musiał być przygotowany, tak żeby 

rzeczywiście w 2018 r. próbować rozpocząć tamten etap. Pragnę też powiedzieć, że jesteśmy 
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w trakcie przygotowania i konsultowania specyfikacji istotnych warunków zamówienia, 

konsultując to z tymi podmiotami i jednostkami, czyli w tym przypadku Gminami, w zakresie 

przygotowania przetargu na przebudowę w Gminie Dobra. Pamiętacie Państwo, to przecież 

zatwierdzaliśmy, ul. Długa, jak również Siadło Górne, tutaj mamy na myśli inwestycję 

w Kołbaskowie. Także jesteśmy w trakcie, pewnie w najbliższych może dniach, może 

tygodniach, ale na pewno jak najszybciej będziemy chcieli ten przetarg uruchomić, ażeby 

rzeczywiście wyłonić wykonawcę. W dniu 9 lutego odbywa się, tak jak z resztą było to 

zakładane, co kilka miesięcy posiedzenie Powiatowej Rady Bezpieczeństwa Ruchu 

Drogowego, oczywiście prześlemy zaproszenia za pośrednictwem pana Przewodniczącego do 

Państwa. Zapraszamy. Głównym tematem będzie cały czas podnoszona, ważna kwestia 

bezpieczeństwa, szukania alternatywnych rozwiązań, bo choć statystyki są korzystne, bo tak 

trzeba powiedzieć, w stosunku do 2015 r., kiedy to rozpoczęliśmy, to niestety dochodzi do 

tych zdarzeń. Tu w Policach mieliśmy 2 zdarzenia trudne, choć nie skończyły się tragicznie, 

to osoby, w pierwszym przypadku małe dziecko 4 letnie, w drugim przypadku mieszkanka 

Polic 65 letnia były, przynajmniej na tym etapie jak się interesowałem, w dość poważnym 

stanie zdrowotnym, więc jednak dochodzi do tych zdarzeń, stąd też i posiedzenia poświęcone 

jak zwykle głównie temu tematowi, jak również kwestii dotyczącej decyzji, którą podjął 

Zarząd Powiatu w kwestii znalezienia środków finansowych i zlecenia zadania, które dałoby 

możliwość przygotowania dokumentu koncepcyjnego do systemowego rozwiązywania 

wszelkich nazwijmy to dolegliwości i problemów dla mieszkańców z głównym 

podkreśleniem bezpieczeństwa w ruchu drogowym, szczególnie pieszych w obrębie całej 

ul. Piłsudskiego. Tam mamy kilka zagadnień, Państwo wiecie sami, jako radni, składaliście 

interpelacje. Nie wszystkie te problemy są rozwiązane a ilość tych spraw, które dotyczą tego 

akurat głównego docinka w Policach powoduje, iż jednostkowe podchodzenie do danego 

problemu uznaliśmy, jako Zarząd, jest troszkę bezprzedmiotowe. Na ul. Piłsudskiego trzeba 

spojrzeć z perspektywy być może i kilku lat do przodu, jak nie kilkunastu, ponieważ jest to 

główna oś, przy której nadal rozwija się handel, nadal rozwijają się usługi, budują się 

zabudowy mieszkaniowe, a więc ta główna żyła komunikacyjna zwyczajnie staje się bardzo 

istotna. Stąd też uznajemy, iż znalezienie pewnej koncepcji i poddanie jej później oczywiście 

dyskusji z Państwem, jak i również niewykluczone, że z różnymi przedstawicielami naszych 

mieszkańców może spowoduje pewien kierunek, który na najbliższe lata musielibyśmy 

przyjąć a jak środki pozwolą i realizować zadania remontowe, czy inwestycyjne w obrębie tej 

ulicy. Także zapraszamy 9 lutego o godzinie 13, tutaj w tej sali, zapraszamy serdecznie, 

gdyby ktoś chciał wziąć udział. Jeszcze takie 2 kwestie. Próbujemy, bo Państwo pewnie 

zauważyliście wchodząc dziś od strony Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg, 

wychodząc naprzeciw stworzeniu jak najlepszych warunków dla naszych mieszkańców 

w kwestii obsługi testujemy taki system kolejkowy, informuję Państwa, bo to pewnie ważne, 

że nie płacimy za to żadnych pieniędzy, jest to firma, która produkuje tego typu urządzenia 

i systemy kolejkowe. Wypożyczyła nam ona, czy udostępniała te urządzenia i przez 

2 tygodnie będziemy robić to w Policach, przez 2 tygodnie w Przecławiu. Chcemy zobaczyć, 

bo to na pewno nie jest problem dzisiejszego dnia, bo dziś kolejki w ogóle nie ma, ale są 

momenty, kiedy tu w tych kolejkach stoi po 10/15 mieszkańców, gdzie obsługa 1 to 

szacowane około 15 minut, więc myślimy, że może takie rozwiązanie wprowadzi większy 

komfort i na pewno nie będzie doprowadzać, mam nadzieję, do jakiś trudnych, a co na samym 

końcu może podniesie jakość obsługi. Jeśli spostrzeżenia będą pozytywne będziemy szukać 

możliwości znalezienia środków na ten cel. Natomiast, jeśli będą negatywne, bo tak też trzeba 

powiedzieć, że jest to zbytek łaski, to zwyczajnie nie będziemy robić żadnych ruchów, ale 

informuję, że taka sytuacja ma miejsce. I na sam koniec, przy tej okazji powiedziałbym 

o takiej kwestii a propos tych kolejek, nasz radny pan Dominik Brzęcki, pamiętacie Państwo 

złożył interpelację dotyczącą wyjścia naprzeciw matkom, wyjścia naprzeciw osobom 
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z dziećmi, bo rzeczywiście takie sytuacje się zdarzają. W starych czasach były takie 

udogodnienia. Myślimy, że ta inicjatywa, przede wszystkim chcemy powiedzieć, jako Zarząd 

odbieramy pozytywne sygnały ze strony mieszkańców o już podjętych inicjatywach, bo na 

razie jesteśmy na etapie wyznaczenie miejsc parkingowych na ten cel. Kolejnym etapem teraz 

będzie wdrożenie, na początku w Wydziale Komunikacji, Transportu i Dróg, później 

w zależności od potrzeb, pewnych oznakowań, które już częściowo są, jesteśmy w trakcie. 

Jest rzeczywiście pozytywny odzew. Nie wszystkie placówki jeszcze biorą w tym udział, ale 

będziemy pewnymi małymi krokami szukać rozwiązań tak, żeby rzeczywiście tą grupę 

społeczną objąć tą możliwością, ale musimy zadziałać systemowo, ponieważ, jak wiemy to 

udogodnienie będzie być może powodować jakąś frustrację innych klientów stąd też chcemy 

to przygotować, chcemy przeszkolić pracowników jak w takich sytuacjach się zachowywać, 

ale tak, żeby na samym końcu czy to kobiecie w ciąży, czy matce, czy ojcu z dziećmi na ręku 

wyjść naprzeciw, żeby im tą kolejkę skrócić. Z mojej strony wszystko, oczywiście jesteśmy 

do Państwa dyspozycji. Oddam głos pani Staroście Beacie Chmielewskiej, żeby w kwestiach 

oświatowych powiedziała o 2 rzeczach.  

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Szanowni Państwo, chcę 

zwrócić uwagę na 2 sprawy przy okazji sprawozdania z pracy Zarządu. Pierwsza to jest 

umieszczone w sprawozdaniu 9 uchwał, które przekazują upoważnienia dyrektorom placówek 

do zaciągania zobowiązań do wysokości planu. To jest zmiana polegająca na tym, że jakby 

większa odpowiedzialność teraz jest po stronie dyrektorów za zobowiązania, które zaciągają, 

bo dotychczas było tak, że każdy dyrektor placówki miał wyznaczoną kwotę, do której mógł 

zaciągać zobowiązania. Teraz zmieniamy to do wysokości planu finansowego, oczywiście 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych, żaden dyrektor placówki nie może zaciągnąć 

zobowiązania powyżej planu. To jest pierwsza sprawa, a druga sprawa, zgodnie z tym, co 

zapowiadaliśmy wcześniej chciałam Państwa poinformować, że wczoraj został ogłoszony 

konkurs na Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Policach. 

Harmonogram pracy jest taki, że skoro wczoraj został ogłoszony, to oferty można złożyć do 

16 lutego, do godziny 15:30. To są 3 tygodnie, 21 dni, a potem w ciągu 14 dni roboczych 

winno odbyć się posiedzenie Komisji Konkursowej. Wstępnie planujemy to posiedzenie na 

2 marca, ale trochę będzie to zależało też o tego, jaki jest harmonogram pracy Kuratorium 

i Związków Zawodowych, Rady Pedagogicznej, które to instytucje będziemy zawiadamiać 

o tym by wytypowały członków komisji. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuje bardzo. Proszę 

o pytania do sprawozdania z pracy Zarządu. Bardzo proszę pan Przewodniczący Dominik 

Brzęcki.  

 

Radny Powiatu Polickiego Dominik Brzęcki – Panie Starosto ja chciałbym zapytać, wrócić 

do tematu w pewnym sensie ul. Piłsudskiego. Chciałbym zapytać o jedną rzecz. We wrześniu 

składaliśmy z radnym Tomaszem Tokarczykiem interpelację dotyczącą rozwiązania tego 

problemu przy pasażu handlowym, który jest położony przy rondzie Pionierów. Chodziło o te 

miejsca parkingowe, do których można dojechać przejeżdżając przez chodnik i uzyskaliśmy 

od Państwa informację, że uznajecie tą interpelację za istotną i podejmujecie działania, żeby 

ją zrealizować. Też posiłkując się współpracą z Gminą Police. Chciałbym się dowiedzieć, na 

jakim jest to etapie i czy jakieś działania Państwo podejmą przynajmniej doraźnie, żeby tą 

organizację ruchu tam zmienić? Bo jednak trzeba mieć to na uwadze, że ta odpowiedzialność 

spoczywa na zarządcy drogi, a tam ciągle te pojazdy chcące zaparkować przy tym pasażu 

muszą jeździć chodnikiem. Czy jakieś działania tutaj podejmujecie?  

 



8 

 

Starosta Policki Andrzej Bednarek – Nic konkretnego w zasadzie takiego, co by już było 

najlepszym przykładem, że idziemy w kierunku rozwiązania, aż takiego się nie wydarzyło. 

Niemniej jednak rzeczywiście dużo pracy kosztowało to ażeby zinwentaryzować to 

zagadnienie. Sama interpelacja zapoczątkowała analizę i trzeba było cofnąć się do samego 

początku a więc do lat, kiedy ten budynek powstał, do podstaw formalnych dotyczących 

powstania tam na początku utwardzenia. Są pewne zaszłości dotyczące funkcjonowania tam 

parkingu, nie do końca według naszego oglądu zgodnie ze wszelkimi wymaganiami 

i pozwoleniami i oczywiście z Gminą Police jesteśmy po wstępnych uzgodnieniach. I teraz, 

co ze swojej strony możemy zadeklarować? Tak jak wspomniałem wcześniej, oprócz tego, 

tematu jest wiele innych w obrębie ul. Piłsudskiego. Myślę, że ten temat w kwestii 

podniesienia i doraźnego działania, niezależnie od perspektyw, które stworzy nam koncepcja 

w zakresie całej ulicy, będą wymagały działań przyjętych w tym roku. Nie umiem powiedzieć 

konkretnie, bo nie chciałbym kłamać ani deklarować, niemiej jednak zamierzamy w tym roku 

podjąć skuteczne działania, żeby rzeczywiście w pewnym porozumieniu, które już po części 

nastąpiło, z przedsiębiorcami, którzy też widzą ten problem, bo to nie jest tak, że oni parkując 

nie widzą tego problemu. Będziemy szukać rozwiązania tak, ażeby rzeczywiście 

zabezpieczyć, choć nie ukrywam, tam jest trochę ciężko ze względu na te ograniczenia 

terenowe, bo jeślibyśmy przesunęli ciąg komunikacyjny, zabezpieczając interes pieszych, 

blisko budynku, gdyby nawet do tego doszło, to znaczyłoby, że parking znalazłby się 

w skrajni jezdni i pytanie, czy z bezpośrednim wyjazdem, czy też nie? Także mamy pewien 

kłopot z tym. Myślę, że w tym roku powinien być też moment taki, że musimy podjąć 

działania i mam nadzieję, że wspólnie z przedsiębiorcami znajdziemy rozwiązanie, żeby tą 

anormalną sytuację zlikwidować. Dziś jest anormalna ewidentnie i coraz bardziej, bo aut jest 

tam cały ciąg, w zasadzie wzdłuż wszystkich budynków i rzeczywiście one wjeżdżając 

i wyjeżdżając w zasadzie można powiedzieć, oprócz tego, że wjeżdżają w 2 miejscach, to 

manewrują na chodniku. Jedyne, co mogę powiedzieć to to, że nadal analizujemy tą sprawę 

panie radny i musimy to rozwiązać, choć przepraszam, ale żadnego konkretu terminowego 

w tym zakresie dziś, na ten moment nie bardzo mogę powiedzieć.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuje. Proszę kolejne 

pytania do sprawozdania z pracy Zarządu? Jeśli nie ma to dziękuję bardzo panu Staroście 

i całemu Zarządowi za przedstawienie sprawozdania z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 

Przechodzimy do punktu 6. 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 3/XXVI/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski - Bardzo proszę panią 

Skarbnik o wprowadzenie do projektu uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu Polickiego Izabela Wawrzycka – Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo proponowane zmiany w budżecie Powiatu Polickiego polegają na zwiększeniu 

dochodów i wydatków w dziale 801 ze względu na to, iż zmienił się harmonogramu realizacji 

projektu pn. „W „białej” zdobędziesz niezawodny zawód” realizowanego w Zespole Szkół. 

Mamy większe dochody o 351 912 zł i tyle też możemy w tym roku wydać. To jest 

podstawowa zmiana. Kolejna zmiana polega na przesunięciach środków w dziale 801 

w ramach realizacji tego projektu. Chodzi tutaj o dostosowanie klasyfikacji budżetowej 

czwartej cyfry paragrafu. Dostaliśmy taką informację od instytucji wdrażającej, że ten projekt 

będzie realizowany z czwartą cyfrą 7 w związku z tym musimy to zmienić. I kolejna zmiana 

jest to przesunięcie środków z działu 853 do działu 852 w wysokości 9 360 zł, jest to 
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dostosowanie wydatków w zakresie odpraw i nagród jubileuszowych, do rzeczywistych 

potrzeb Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Policach oraz Powiatowego Urzędu 

Pracy w Policach. W pierwotnej wersji ta kwota była pomyłkowo zaplanowana w dziele 853.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Bardzo 

proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie stanowisk komisji. Przewodniczący 

Komisji Budżetu Finansów i Mienia Powiatu pan radny Dominik Brzęcki. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu Finansów i Mienia Powiatu Dominik Brzęcki – 
Komisja obradując w składzie, który pozwalał podjąć opinię w sposób formalny zaopiniowała 

tą uchwałę pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję uprzejmie. Czy 

Przewodniczący innych komisji w tej sprawie chcieliby zabrać głos? Bardzo proszę 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki Rodzinnej 

pan Dariusz Podhajny. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dariusz Podhajny – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały podczas 

posiedzenia.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję panu 

Przewodniczącemu Podhajnemu, Bardzo proszę, kto jeszcze w tej sprawie? Czy Państwo 

radni chcieliby zabrać głos? Zadać pytania? Rozwiać ewentualne wątpliwości? Jeśli nie, to 

przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Informuję Państwa, że w obradach obecnie 

bierze udział 15 radnych. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 

3/XXVI/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 15 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  

         

                          Uchwała Nr XXVI/214/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 15 do protokołu 

 

Pkt 6a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Polickiego na 2017 rok. (Nr druku: 7/XXVI/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę 

o wprowadzenie do projektu uchwały. Pan Starosta.  

 

Starosta Policki Andrzej Bednarek – Ja jako, że pan Przewodniczący bardzo skrupulatnie 

odniósł się do istoty tego, pozwólcie Państwo będziemy do dyspozycji Państwa co do 

szczegółów, natomiast chciałbym oddać głos pani skarbnik, żeby od strony finansowej tą 

kwestię omówiła.  
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Skarbnik Powiatu Polickiego Izabela Wawrzycka – Szanowni Państwo, potrzeba 

dokonania tych zmian wynika z dwóch powodów. Pierwszy powód jest to zmiana 

w załączniku nr 9, w dotacjach celowych z budżetu Powiatu Polickiego. Tam nastąpiła 

w pozycji 14 pomyłka redakcyjna. Wskazano rozdział 90095, powinno być 90005 i to jest ta 

pierwsza zmiana. Natomiast druga, ta zasadnicza jest to dodanie załącznika nr 11. Jest to 

nowy załącznik do budżetu, w którym przedstawiamy limity wydatków inwestycyjnych 

Powiatu Polickiego na ten rok. Są to tak naprawdę wydatki majątkowe, które są 

przedstawione w załączniku nr 2 do budżetu. W załączniku przedstawiającym wydatki 

wszystkie. Tutaj są tylko i wyłącznie wydatki majątkowe łącznie ze źródłami finansowania. 

Potrzeba stworzenia tego załącznika wystąpiła ze względu na aplikację do rezerwy mostowej 

o środki na przebudowę wiaduktu drogowego w ciągu ul. Asfaltowej. Ministerstwo życzy 

sobie pokazania wprost zabezpieczenia wkładu własnego ze strony jednostki samorządu 

terytorialnego. U nas w budżecie te środki były pokazane w uchwale budżetowej, były 

jednakże pokazane w jednej kwocie 12,5 mln zł, ta kwota była rozpisana na poszczególne 

zadania w uzasadnieniu ale uzasadnienie nie jest częścią uchwały. W związku z tym 

ministerstwo nie chce przyjąć w ten sposób dokumentu i dlatego jest konieczność stworzenia 

tego dodatkowego załącznika, w którym pokazujemy nasze środki w wysokości 1 mln zł 

wprost ministerstwu na ten cel.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Czy 

Przewodniczący Komisji? Ja wiem, że ta uchwała dzisiaj wchodzi, więc Komisje nie miały 

szans pracowania nad nią, ale jeśli któryś z Przewodniczących Komisji chciałby zabrać głos, 

to bardzo proszę. Jeśli nie, to Państwo radni. Bardzo proszę o pytania, uwagi, wątpliwości, 

ewentualnie prośby o doprecyzowanie, jeśli takowe jest niezbędne. Jeśli nie ma, to 

przystępujemy do głosowania nad projektem tej uchwały. Zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały (Nr druku: 7/XXVI/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 15 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  

         

                          Uchwała Nr XXVI/215/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 17 do protokołu 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Polickiego. (Nr druku: 4/XXVI/17) 
 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pani 

Skarbnik.  

 

Skarbnik Powiatu Polickiego Izabela Wawrzycka – Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo zawsze, kiedy są zmiany w uchwale budżetowej należy dostosować wieloletnią 

prognozę finansową naszego powiatu, w związku z tym zachodzi konieczność zmiany 

załącznika nr 1, w związku z przed chwilą podjętą uchwałą. Z kolei w załączniku nr 2 
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nastąpiło dostosowanie zapisów już do obecnego roku w związku tym nie przedstawiamy już 

w tym załączniku roku 2016. Natomiast w załączniku nr 3 w przedsięwzięciach wykazujemy 

w prawidłowej wielkości wysokość dofinansowania projektu w „białej” w związku ze mianą 

realizacji harmonogramu tego projektu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję uprzejmie. 

Bardzo proszę, czy w tej sprawie ktoś chciałby zabrać głos? Przewodniczący Komisji? 

Państwo Radni? Głosujemy. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 

4/XXVI/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 15 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  

         

                          Uchwała Nr XXVI/216/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 19 do protokołu 

 

Pkt 7a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie projektu dostosowania 

sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz 

ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na obszarze Powiatu 

Polickiego. (Nr druku: 8/XXVI/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę Członek 

Zarządu pani Beata Chmielewska.  

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Szanowni Państwo, tak jak 

powiedział wcześniej pan Przewodniczący, uchwała wprowadzona jest w trybie 

nadzwyczajnym z powodu terminów, do których zobligowała nas wprowadzona ustawa – 

prawo oświatowe, zmieniająca system oświaty od 1 września 2017 roku. Dziękuję Państwu za 

to, że możemy dziś nad tym obradować. Uchwała, której projekt Państwo macie przed sobą 

została po pierwsze skonsultowana z dyrektorami placówek, odbyło się kilka konsultacji, 

dyrektorzy również wiedzieli, że gdyby zachodziła taka potrzeba, jesteśmy do dyspozycji 

żeby udać się do placówek i rozmawiać z nauczycielami. Na razie takiej potrzeby nie było, 

dlatego, że uchwała, można powiedzieć, że przewiduje korzystne rozwiązania dla niemal 

wszystkich placówek, jeśli chodzi o zatrudnienie i ich rozwój. Projekt uchwały został również 

wstępnie skonsultowany z panią Kurator, tak, żeby jak najmniej wątpliwości pojawiło się po 

tym jak przekażemy tą uchwałę do konsultacji. Tryb pracy nad tym projektem jest 

następujący. Jeśli Państwo dzisiaj go przyjmiecie w ciągu najbliższego czasu zostanie on 

przekazany zarówno do Kuratora Oświaty jak i do związków zawodowych. Wszystkie te 

instytucje mają 21 dni na to, żeby wydać opinię na temat zawartych tu zapisów, przy czym 

opinie związków zawodowych nie są wiążące dla nas, natomiast opinia Kuratora jest wiążąca 

i w ciągu 21 dni ta opinia będzie wydana. Następnie po uzyskaniu tej opinii, jeżeli ona będzie 

pozytywna to bez zmian, natomiast jeżeli by wskazywała jakieś zmiany, to trzeba będzie je 

wdrożyć i najpóźniej 31 marca, czyli na naszej sesji 31 marca będziemy mogli wtedy 

zatwierdzić tę uchwałę jako sieć szkół ponadgimnazjalnych, specjalnych 
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i ponadpodstawowych w Powiecie Polickim. Skutkiem wprowadzenia tej uchwały będą 

jeszcze w terminie do 30 listopada uchwały konkretnie dotyczące poszczególnych placówek 

wraz ze statutami, kiedy nastąpi ostateczne przekształcenie tych szkół. Póki co mamy do 

czynienia z projektem sieci, natomiast same przekształcenia, nazwy, do 30 listopada 

obowiązuje ten termin. Umówiliśmy się z dyrektorami, że statuty zostaną ewentualnie 

wcześniej opracowana i zatwierdzone przez rady pedagogiczne, tak żebyśmy mogli to zrobić 

wcześniej, jeżeli by się udało, jeszcze przed rozpoczęciem roku. To jest ostateczny termin 30 

listopada. Państwo tej uchwały nie wiedzieliście, więc postaram się bardo szczegółowo ją 

omówić. Zgodnie z przepisami wprowadzającymi ustawę – prawo oświatowe, a konkretnie 

z art. 213 Rada Powiatu powinna zrobić 3 rzeczy. Po pierwsze ustalić plan sieci publicznych 

szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz ponadpodstawowych i specjalnych. Te plany 

określone są w § 2 tej uchwały. Za chwilę szczegółowo omówię. Po drugie powinniśmy 

określić tryb przekształcenia lub włączania gimnazjów istniejących w placówkach Powiatu 

Polickiego do poszczególnych szkół i tu mamy § 3, § 4, § 5 i § 6, ponieważ mamy 4 gimnazja 

w placówkach naszych. Oraz ostatnia rzecz, to jest projekt planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych, to jest § 7 po 1 września 2019 r., kiedy nie będzie już gimnazjów. To są 

te 3 obowiązkowe, które nakłada na nas ustawa, punkty. Może tak. Jeśli chodzi 

o przekształcenia gimnazjów, może od tego zacznę, czyli nie od § 2 tylko od § 3, planowane 

są tak: Gimnazjum Nr 6 Szkołę Mistrzostwa Sportowego z Oddziałami Dwujęzycznymi 

w Zespole Szkół planujemy przekształcić się w ośmioletnią Szkołę Podstawową Mistrzostwa 

Sportowego z Oddziałami Dwujęzycznymi. Gimnazjum w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym dla Dzieci Niepełnosprawnych Ruchowo im. Marii Grzegorzewskiej 

w Policach włączamy do Szkoły Podstawowej. Podobnie w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym im. Kawalerów Orderu Uśmiechu w Tanowie również włączamy się do 

ośmioletniej Szkoły Podstawowej. I tak samo § 6 dotychczasowe Gimnazjum Specjalne Nr 2 

w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Trzebieży włączamy do Szkoły Podstawowej 

Specjalnej. Mówię o tych gimnazjach, dlatego, że one wzbudzają chyba najwięcej emocji, co 

dzieje się z gimnazjami. Więc podsumowując w Zespole Szkół przekształcamy w Szkołę 

Podstawową, natomiast w pozostałych placówkach włączamy do istniejących szkół 

podstawowych. Chciałabym zwrócić przy tej okazji uwagę na problem, który dotyczy 

Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego, tutaj w trakcie dyskusji nad projektem uchwały 

mieliśmy inną koncepcję. Mianowicie planowaliśmy wstępnie, również za zgodą Dyrekcji 

Placówki Gimnazjum istniejące w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym przekształcić 

w Branżową Szkołę I-go Stopnia po to, żeby wydłużyć okres kształcenia młodzieży  

w MOW-ie ze względu na to, żeby placówka po pierwsze się rozwijała, po drugie, żeby 

całkowicie bezpieczne było zatrudnienie w tej placówce. Jednak 23 stycznia na ostatnim 

posiedzeniu z dyrektorami Dyrektor placówki wspólnie z jej pracownikami podjęli decyzję, 

że Branżowej Szkoły I-go Stopnia w MOW-ie nie będzie. W związku z tym ostateczna 

decyzja jest taka, że to Gimnazjum jest włączone do istniejącej Szkoły Podstawowej. Tutaj 

przychylamy się, jako Zarząd do prośby, koncepcji Dyrektora i pracowników Placówki, 

chociaż rozważaliśmy mocno, by powstała Szkoła Branżowa. I teraz, co do szczegółów we 

wszystkich placówkach zarówno sieć szkół ponadgimnazjalnych, ponadpodstawowych 

i przed wrześniem i po wrześniu 2019 r. wygląda bardzo podobnie. Może ja odczytam 

w poszczególnych placówkach, jakie są planowane szkoły, żeby nie czytać całej uchwały. 

W Zespole Szkół planujemy, że będzie istniała Szkoła Podstawowa Mistrzostwa Sportowego 

z Oddziałami Dwujęzycznymi, w której do 2019 r. będą oddziały dotychczasowego 

Gimnazjum i ta szkoła, na nią chcę zwrócić uwagę, powstanie m. in. po to, by w sposób 

bezpieczny nadal realizowany był projekt polsko-niemieckiego Gimnazjum w Loecknitz, 

ponieważ dotychczas młodzież delegowana była do szkoły w Loecknitz od klasy I gimnazjum 

analogicznie w Szkole Mistrzostwa Sportowego będzie delegowana od klasy VII. Szkoła 
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Mistrzostwa Sportowego jest zadaniem własnym Powiatu, ale została ona uzgodniona, jej 

powstanie, jej funkcjonowanie, oczywiście zostało uzgodnione z władzami Gminy Police tak, 

żebyśmy wiedzieli, że prowadzimy politykę edukacyjną wspólnie. Czyli Szkoła Podstawowa 

Mistrzostwa Sportowego. Po drugie Liceum Ogólnokształcące Szkoła Mistrzostwa 

Sportowego z Oddziałami Dwujęzycznymi, podobnie jak dotychczas, Technikum, Branżowa 

Szkoła I Stopnia, w której prowadzone będą klasy dotychczasowej Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej. Tutaj mamy przekształcenie zawodowej szkoły w branżową, przewidziane 

ustawą. I Szkoła Policealna. Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy Nr 1 dla Dzieci 

Niepełnosprawnych Ruchowo. Będą istniały następujące szkoły: Szkoła Podstawowa 

Specjalna Nr 10. Nie dodałam, że w Zespole szkół będzie Szkoła Mistrzostwa Sportowego 

Nr 9, to taka nowość. Wracam do SOSW: Szkoła Podstawowa Nr 10, Liceum 

Ogólnokształcące Specjalne, Branżowa Szkoła I Stopnia Specjalna, Szkoła Specjalna 

Przysposabiająca do Pracy i Policealna Szkoła Specjalna. W Tanowie w Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym: Szkoła Podstawowa Specjalna, w której będą prowadzone 

oddziały dotychczasowego Gimnazjum Specjalnego, Szkoła Specjalna Przysposabiająca do 

Pracy. I Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Trzebieży, w którym będzie Szkoła 

Podstawowa Specjalna dla Uczniów Niedostosowanych Społecznie, w której prowadzone 

będą klasy dotychczasowego Gimnazjum Specjalnego. Podobnie wyglądała będzie wyglądała 

sieć szkół po roku 2019. Tylko, że w odpowiednich szkołach będą klasy dotychczasowych 

3 letniego liceum i 4 letniego technikum. Myślę, że to tyle. Dziękuję bardzo. Gdyby były 

jakieś pytania jesteśmy do dyspozycji zarówno dyrektorzy, myślę pani Naczelnik Wydziału 

Edukacji i Kultury, prawnik. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę 

rozpoczynamy dyskusję w tej sprawie. Sprawa jest nowa proszę o zadawanie pytań. Bardzo 

proszę pani radna Patrycja Nowak, później pan radny Dariusz Podhajny. 

 

Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Chciałabym dopytać o procedurę. Czyli de 

facto będziemy podejmować 2 uchwały? Najpierw jest uchwała dotycząca projektu jakby tej 

sieci, a rozumiem, że potem jak ona zostanie pozytywnie zaopiniowana to podejmujemy już 

konkretnie uchwałę w przedmiocie tej sieci szkół tak? 

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – To znaczy w przedmiocie 

powołania poszczególnych szkół. Bo teraz planujemy tylko sieć szkół, a potem poszczególne 

szkoły wraz ze statuami będziemy jakby powoływać. W tej chwili mamy na stołach projekt 

sieci, on może stać się siecią dopiero po zaopiniowaniu przez kuratora. Czyli 31 marca 

będziemy podejmowali uchwałę.  

 

Radna Powiatu Polickiego Patrycja Nowak – Jeszcze raz? 

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Tak. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Albo w niezmienionej, 

lub zmienionej formie. Pan Dariusz Podhajny bardzo proszę. 

 

Radny Powiatu polickiego Dariusz Podhajny – Ja mam pytanie bardziej o tą polsko-

niemiecką szkołę w Loecknitz, bo tam wiadomo niemiecki program przewiduje dalej 

gimnazjum i teraz by wychodziło, że VII i VIII klasa byłyby w ramach mniej więcej pokrycia 

szkoły podstawowej, ale co z III klasą wtedy?  
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Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – To znaczy w Gimnazjum 

polsko-niemieckim kształcone są dzieci polskie 6, 5 lub 4 lata w zależności od umiejętności 

językowych. Do tej pory szły do klasy I gimnazjum i były przez 3 lata liceum i 3 lata 

gimnazjum tam, lub do klasy II lub do III w zależności od umiejętności językowych. Teraz 

będą dzieci szły do klasy VII szkoły podstawowej, VIII szkoły podstawowej i do 4 letniego 

liceum, czyli liczba lat nauki nie zmieni się. Czy o to chodziło? 

 

Radny Powiatu polickiego Dariusz Podhajny – Tak jak najbardziej, tylko kwestia teraz 

w przypadku dzieci, które po skończeniu tego trybu gimnazjalnego nie będą nadawały się do 

liceum.  

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Nie, do 3 letniego liceum 

będą mogły nadal chodzić.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pytania 

jeszcze? Pani Przewodnicząca Izabela Wesołowska-Kośmider.  

 

Radna Powiatu Polickiego Izabela Wesołowska-Kośmider – Ja mam pytanie. Proszę 

powiedzieć, dlaczego zrezygnowano z powołania szkoły branżowej, jeżeli idzie o Ośrodek 

w Trzebieży?  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę bardzo. 

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Ja bardzo proszę, jeśli jest 

pan Dyrektor to bym prosiła o rozwinięcie. Jest pan w zastępstwie. Chcę powiedzieć, że jakby 

były 2 etapy. Pierwszy etap był wstępnej zgody Dyrektora, żeby powołać tą szkołę, natomiast 

ostatecznie Dyrektor podjął taką decyzję i przekazał ją nam, z nią się zgodziliśmy. Jeśli 

chodzi o przyczyny to przekazano nam takie przyczyny, jeżeli pan Przewodniczący pozwoli, 

to pan Dyrektor może uzupełni, że nabór będzie nadal do 3 klas równoległych VI, VII i VIII 

i placówka jest bezpieczna. Naszym zdaniem jest tutaj zagrożenie, że do klasy VI szkoły 

podstawowej, oczywiście za 2 lata, bo tak naprawdę to zagrożenie dopiero, ewentualnie 

pojawi się za 2 lata. Do tej pory nie było naboru do klasy VI, więc uznajemy, że może być 

zagrożenie naboru do klasy VI, ale jeśli pan Przewodniczący pozwoli.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Jeśli pan Dyrektor 

Henryk Pietruczuk ma ochotę to oddajemy głos, oczywiście, bardzo proszę.  

 

Na sesję przybyła radna Anna Rybakiewicz. 

Od tej pory w obradach bierze udział 16 radnych. 

 

Wicedyrektor Młodzieżowego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Henryk Pietruczuk – 

Z tym kształceniem zawodowym jest problem od wielu lat. Przerabiamy ten problem tutaj 

z panią Beatą Chmielewską również omawialiśmy ten problem kilka lat temu. Z resztą od 

wielu lat zabiegamy o to, żeby w jakiś sposób kształcić naszych chłopców, bo zdajemy sobie 

sprawę z tego, że kończą pobyt u nas z wykształceniem wcześniej podstawowym, czy w tej 

chwili gimnazjalnym i to im niewiele daje. Natomiast w obecnym systemie prawnym nie uda 

się stworzyć szkoły branżowej, którą mogliby chłopcy u nas ukończyć. 2 lata temu 

analizowaliśmy sytuację w szkołach zawodowych w ośrodkach wychowawczych w całej 

Polsce. I była sytuacja taka, że było około 400 wychowanków w klasie I w całej Polsce 

w ośrodkach wychowawczych. W II klasie było czterdziestu paru, w III klasie był 1. Na całą 
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Polskę. Pytanie czy on skończył jeszcze? Czyli de facto, wygląda to tak z tego względu, że 

ustawa o postępowaniu w sprawach nieletnich mówi, że pobyt wychowanka w MOW-ie 

ustaje z chwilą osiągnięcia przez niego 18 roku życia i on nie powinien, a nawet nie może być 

dłużej niż 18 lat. Jest jeden wyjątek, w którym w art. 73 ust. 2 mówi, że sąd dla nieletnich 

może przedłużyć pobyt wychowankowi, który osiągnął 18 lat do ukończenia roku szkolnego, 

w którym właśnie osiągnął 18 lat. Czyli jeżeli chłopak, mamy takich chłopców w tej chwili 

w III klasie gimnazjum, ale i też w II klasie, którzy w lutym kończą 18 lat, w marcu, w maju. 

Jeżeli oni złożą wniosek do sądu o przedłużenie im pobytu sąd może przedłużyć im pobyt, ale 

maksymalnie do ukończenia danej klasy, w której są. Nie gimnazjum, nie szkoły zawodowej, 

czy branżowej, tylko danej klasy. W związku z tym w tej chwili mamy w naszej III klasie 12 

chłopców, z tego 6 chłopców osiąga 18 lat do końca roku i oni, nie ma szans, żeby mogli 

zostać u nas. Pozostała 6 teoretycznie mogłaby zostać i pójść do tej I klasy szkoły branżowej 

z tym, że 5 z nich kończy 18 lat w ciągu tej pierwszej klasy i na tym ta edukacja by się 

zakończyła. Oczywiście też jest jeszcze jedna możliwość, że rodzice, bądź opiekunowie ich 

złożą wniosek o zmianę środka do sądu i sąd, nawet przed ukończeniem 18 roku życia, może 

zwolnić z pobytu w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym, więc możemy utworzyć 

powiedzmy I klasę i w lutym, w marcu jest koniec tej I klasy. Powiedzmy, że im przedłużą 

ten pobyt do końca I klasy, ale ich edukacja kończy się na poziomie I klasy. I tyle. Nie ma, 

tak szczerze mówiąc dla chłopców też, nie ma sensu im blokować, bo skończą u nas 

powiedzmy tego kucharza I klasę i co dalej? Muszą wyjść z ośrodka i wtedy idą do swoich 

miejscowości, nie mają możliwości kontynuowania nawet nauki w szkole. Wyjściem 

w kierunku pomocy chłopcom jest organizacja kształcenia kursowego zawodowego. 

Chodziliśmy koło tego kilka lat, szukając różnych pomysłów i różnych środków na to. 

W zeszłym roku udało nam się znaleźć ośrodek, który zaczął prowadzić takie kursy 

zawodowe. Jest to kurs, który wychowankowie, którzy są uczniami gimnazjum jednocześnie 

robią ten kurs. To jest to około, do 100 godzin. W tej chwili jesteśmy po rozmowach 

z fundacją doskonalenia kadr pani Górskiej i taki kurs, przymierzamy się zorganizować kurs 

gastronomiczny. Ukończenie tego kursu pozwoli chłopcom na podjęcie pracy, to jest na 

poziomie młodszego kucharza, jeżeli chcą dalej kontynuować naukę, to już jest ich sprawa jak 

im się to ułoży w przyszłości. Natomiast, jeżeli nam się uda i ten kurs wypali, będziemy 

szukać środków, być może napiszemy projekt kształcenia kursowego i zaproponujemy więcej 

zawodów i więcej tych kursów w ciągu roku, żeby większą ilość chłopców objąć tym 

kształceniem. Jak to wypali? Zobaczymy. Natomiast to był nasz argument za tym, żeby, to nie 

jest nasz opór przed tym, żeby nie kształcić chłopców, jeżeli chodzi o zawód. Tylko po prostu 

patrzymy realnie. Natomiast na ten moment, jeżeli chodzi o zabezpieczenie pracy wydaje się, 

że 1 września będziemy mogli spokojnie zaplanować 3 lub nawet 4 klasy gimnazjum, bo 

mamy w tej chwili w klasie II 20 wychowanków i będą tworzone 2 klasy, czyli za rok 

będziemy mieli 2 III. W tej chwili mamy 15 chłopców i napływają chłopcy do I klasy, także 

1, bądź 2 pierwsze klasy nam zostaną, plus VII klasa. W tej chwili tak jak powiedziałem 

Mamy w I klasie 15 chłopców i tak co roku jest, że napływają do nas ci chłopcy. Nie sądzę, 

żeby zmieniło się nagle, że sądy przestaną kierować wychowanków. Musiałoby nastąpić 

jakieś trzęsienie ziemi, proces demoralizacji jest stały. Być może jakieś projekty typu „500 

plus” troszeczkę coś tutaj zadziałają, ale to będą minimalne różnice, więc wydaje się, że nabór 

nowych wychowanków, tak jak do I klasy obecnie, tak do VII klasy w przyszłym roku 

powinien być na tym samym poziomie i też możemy się spodziewać, że ta VII klasa 

powstanie. Później będą następne. My już przerabialiśmy, ja pracuję 35 lat w tym Ośrodku, 

pracowaliśmy z podstawówką, mieliśmy Szkołę Przysposobienia Zawodowego, mieliśmy 

roczne kursy kształcenia zawodowego. Byli wychowankowie, którzy byli na poziomie IV 

klasy szkoły podstawowej i to byli chłopcy siedemnastoletni, szesnastoletni, bo mieli takie 

opóźnienia szkolne i to się nie zmienia, także przypuszczam, bo tutaj sądy kierują nie ze 
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względu na klasę, tylko ze względu na wiek. Od 13 roku życia mogą umieszczać w MOW-ie 

i niezależnie mamy w tej chwili siedemnasto a prawie osiemnastolatków w I klasie 

gimnazjum i mamy też trzynastolatków, więc tak to wygląda. Są chłopcy, którzy powtarzali 

gdzieś tam po 4 lata I klasę gimnazjum, więc to tak będzie. Ja bym chciał powiedzieć, że nie 

stoi przed wami samobójca, który dąży do…, czy mamy w planie samounicestwienie, 

samolikwidację Ośrodka. Wręcz przeciwnie, jest sporo młodych ludzi, którzy wiążą sobie 

przyszłość z tą placówką i naprawdę myślimy o tym żeby to funkcjonowało, żeby to jak 

najlepiej funkcjonowało. Gdzieś tutaj dzisiaj widziałem Gazetę Policką. Na 1 stronie widzicie 

Państwo jak funkcjonuje nasza placówka.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Pani 

Przewodnicząca Izabela Wesołowska-Kośmider. Proszę pytanie. 

 

Radna Powiatu Polickiego Izabela Wesołowska-Kośmider – Jeśli można chciałabym 

doprecyzować. Proszę mi odpowiedzieć na takie pytanie. Wspomniał pan, że sąd może 

przedłużyć, jeżeli wychowanek ukończył 18 rok życia tylko i wyłącznie ukończenie klasy, 

w której się znajduje i ten wychowanek nie ma szansy skończenia szkoły. Czy można w takiej 

sytuacji wstąpić ponownie do sądu o możliwość ukończenia II klasy a po ukończeniu tej II 

kolejnej klasy? Bo to tak wygląda trochę dziwnie, że sąd postanawiając tylko i wyłącznie 

o możliwości dokończenia jednej klasy uniemożliwia kształcenie, żeby ukończyć szkołę. Czy 

jest taka możliwość, że można do sądu wystąpić ponownie o ukończenie jednej klasy, bądź 

ukończenie całej szkoły po 18 roku życia?  

 

Wicedyrektor Młodzieżowego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Henryk Pietruczuk – 

Art. 73 ustawy o postępowaniu w sprawach nieletnich, wykonanie środków, o których mowa, 

czyli m. in. jak również umieszczenie w rodzinie zastępczej lub w młodzieżowym ośrodku 

wychowawczym i tak dalej, ustaje z mocy prawa z chwilą ukończenia przez nieletniego lat 

18. § 2 tego artykułu mówi. Jeżeli nieletni ukończy lat 18 przed zakończeniem roku 

szkolnego, sąd rodzinny może przedłużyć na okres do zakończenia roku szkolnego 

przebywanie w ośrodku wychowawczym. Koniec.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Bardzo 

proszę pani… 

 

Wicedyrektor Młodzieżowego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Henryk Pietruczuk – 
Jeszcze tylko powiem państwu jedno. Raz sędzia z Gryfina, wychowanek nieświadom tego, 

że jest takie ograniczenie napisał, bo rzeczywiście chciał u nas skończyć szkołę, nie miał 

warunków pójścia do domu, napisał jedno podanie o przedłużenie do ukończenia klasy, sąd 

wraził zgodę, kiedy skończył tą klasę napisał drugie podanie o przedłużenie znowuż do 

ukończenia III klasy gimnazjum. Sędzia wyraził zgodę. Zapytany jak to się ma w stosunku do 

tego artykułu opisał nam, że nastąpiła oczywista pomyłka i przecież sąd nie może podjąć 

takiej decyzji.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę pani 

Członek Zarządu Beata Chmielewska.  

 

Członek Zarządu Powiatu w Policach Beata Chmielewska – Szanowni Państwo, ja nie 

chcę w polemikę z panem Dyrektorem wchodzić, bo zgodnie z tymi argumentami, które 

przedstawił pan Dyrektor, znamy je w Zarządzie, ta decyzja Zarządu została zmieniona i nie 

ma szkoły branżowej, natomiast uważam, ze moim obowiązkiem jest powiedzieć głośno 
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o tym, że to jest zagrożenie, które nie dotyczy najbliższego roku szkolnego, tylko za 2 lata 

pojawi się realne zagrożenie, dlatego, że nie będzie kształcenia w MOW-ie 3 lata, tylko 2, 

czyli dzieci, które będą kończyły VIII klasę będą młodsze. Jeżeli weźmiemy pod uwagę, że 

szkoła branżowa może być skrócona do 2 lat to w II klasie szkoły branżowej skonczą 18 lat. 

Do tej pory w MOW-ie nie ma naboru do klasy VI, nie ma wskazań do klasy VI, choć szkoła 

podstawowa istnieje, więc nie ma podstaw przypuszczać, że będą skierowania za 2 lata do 

klasy VI. Zatem MOW może zostać z rocznikami VII klasa i VIII klasa i to chciałabym 

podkreślić, bo to będzie oznaczało ograniczenie zatrudnienia. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo czy ktoś 

jeszcze? 

 

Wicedyrektor Młodzieżowego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Henryk Pietruczuk – 
Jeżeli można? 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Ale to w polemikę 

będziemy wchodzili?  

 

Wicedyrektor Młodzieżowego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Henryk Pietruczuk – 
Nie, nie, tylko jeszcze jedno wyjaśnienie. Nie mieliśmy naboru do klasy VI, ponieważ nie 

zgłaszaliśmy w projekcie organizacyjnym takiej klasy na poprzedni rok szkolny, więc 

automatycznie nie było skierowań. Pewnie by były. Natomiast tutaj nie chodzi o klasy. Może 

być sytuacja, że my będziemy na poziomie IV, V klasy mogli otworzyć klasy, także też ten 

nabór może być, bo mieliśmy chłopców tez w IV klasie, tak jak mówiłem. Może być sytuacja, 

że zamiast 3 roczników, tak jak do tej pory było gimnazjum, będziemy mieli poszerzone 

spektrum wyboru o jeszcze rok, bo będzie V, VI, VII i VII klasa czasem. Ja rozumiem obawy, 

my też mamy obawy, to nie jest tak, że my sobie siedzimy z rękoma założonymi i myślimy, 

że na pewno nam przyślą chłopców. Robimy wszystko, czasami wręcz jeździmy po 

chłopców, żeby przywieźć ich do Ośrodka, bo to jest nasz chleb.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Jasna sprawa, 

oczywiście, że tak. Dziękuję panu bardzo. Ja tylko nie rozumiem, dlaczego jak mogliście 

mieć szkołę branżową w zakresie kształcenia np. kucharza, to dzisiaj będziecie organizowali 

kursy na kucharza tak? A mielibyście normalną szkołę. Tego nie rozumiem, bo to jakiś brak 

zasad logiki i jest to dla mnie nie do przyjęcia. Kursy będziecie organizowali i szukali 

pieniędzy, jak znajdziecie to będą a szkoła, w której mogliby się uczyć na kucharza 

z powodów, które pan wyłuszczył. Nie rozumiem tego, ale przyjmujemy stanowisko Zarządu 

do rozpatrzenia, jeśli takie ono jest.  

 

Wicedyrektor Młodzieżowego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego Henryk Pietruczuk – 
Jeszcze wyjaśnienie dla Pana.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Ja przepraszam bardzo, 

ale nie wchodźmy w polemikę. Pani Izabela Wesołowska-Kośmider jeszcze chciała zabrać 

głos. Proszę bardzo.  

 

Radna Powiatu Polickiego Izabela Wesołowska-Kośmider – Muszę powiedzieć, że wielka 

szkoda, bo tak o ile 2 lata temu te zawodówki w ogóle od jakiegoś czasu dłuższego mniej 

więcej od 15 lat, od czasu 1 reformy oświatowej one są bardzo w odwrocie, natomiast na 

dzisiejszy dzień widać, że brakuje po prostu specjalistów branżowych i jest powrót do 



18 

 

zawodówek, nazywanych teraz wg nowych przepisów szkołami branżowymi i biorąc jeszcze 

pod uwagę fakt, to co tutaj powiedziała pani Starosta, że dzieci kończące szkołę podstawową, 

oczywiście idące w normalnym trybie, ja rozumiem, że tutaj jeśli idzie o ośrodek, jest to 

często młodzież, która kończy tą szkołę nie w wieku lat 15. Natomiast faktycznie skrócenie 

okresu przebywania w szkole podstawowej ono się skróci, do 15 roku życia i plus 3 lata, bądź 

2 lata w szkole zawodowej dawałoby możliwość po pierwsze uzyskania zawodu a po drugie 

w przypadku Ośrodka i tej trudnej młodzieży jest to jednak taki wymiar resocjalizacji. 

Niemniej jednak trudno jest mi tutaj odnieść się do słów pana Dyrektora, ja rozumiem, że pan 

w swojej branży jest fachowcem niemniej jednak muszę stwierdzić, że wielka szkoda, bo być 

może akurat ten nabór gdzieś by się w trakcie roku zadział tak? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Czy 

jeszcze ktoś w tej sprawie chciałby zabrać głos, zadać pytanie, rozwiać ewentualne 

wątpliwości? Jeśli nie, to drodzy Państwo informuję, iż w obradach bierze udział 16 radnych. 

Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 8/XXVI/17). Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 14 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 2 

 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała została podjęta przez Radę Powiatu w Policach.  

         

                          Uchwała Nr XXVI/217/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 21 do protokołu 

 

Przerwa 20 minut 

 

Na sesję przybył radny Antoni Michnowicz. 

Od tej pory w obradach bierze udział 17 radnych. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Dobra. (Nr druku: 1/XXVI/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę 

o wprowadzenie do projektu uchwały. Pan Starosta. 

 

Starosta Policki Andrzej Bednarek – Jest ona jakby konsekwencją podjętej uchwały 

budżetowej. Krótko mówiąc Gmina Dobra przystępuje do realizacji swojego zadania i tak jak 

Państwo zdecydowaliście w budżecie mamy tą pozycję zapisaną i dziś poprzez podjęcie tej 

uchwały skutecznie będziemy mogli porozumieć się pomiędzy samorządem Gminy Dobra 

a oni jak rozumiem, ogłosić przetarg. Jeśli chodzi o jakieś szczegółowe informacje to dla 

przypomnienia jesteśmy do dyspozycji, ale temat już był omówiony, więc ja ograniczę się 

tylko do tego wstępu.    

 

Przewodniczący Komisji Środowiska, Infrastruktury i Rolnictwa Mariusz Jędrak – 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Czy 

przewodniczący innych Komisji? Czy Państwo radni mają coś do dodania, zapytania? Jeśli 

nie to przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały (Nr druku: 1/XXVI/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 17 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  

         

                       Uchwała Nr XXVI/218/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 23 do protokołu 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Dobra. (Nr druku: 2/XXVI/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Pan Wicestarosta 

Mariusz Sarnecki. 

 

Wicestarosta Policki Mariusz Sarnecki – To jest bardzo podobna uchwała do poprzedniej 

z tymże te finanse będą przeznaczone dla Gminy Dobra na zagospodarowanie i wyposażenie 

ścieżki do schroniska dla bezdomnych zwierząt i wyposażenie domu kota. Łączna kwota 

100 tys zł.    

 

Przewodniczący Komisji Środowiska, Infrastruktury i Rolnictwa Mariusz Jędrak – Tak 

jak poprzedni projekt został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję uprzejmie czy 

Państwo radni chcieliby w tej sprawie zabrać głos? Jeśli nie, to przystępujemy do głosowania 

projektu uchwały. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 2/XXVI/17). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 17 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  

         

                       Uchwała Nr XXVI/219/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 25 do protokołu 
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Pkt 9a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie załatwienia skargi z dnia 

22 grudnia 2016 r. dotyczącej działalności p.o. Dyrektora Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego Nr 1 dla Dzieci Niepełnosprawnych Ruchowo 

im. Marii Grzegorzewskiej w Policach. (Nr druku: 5/XXVI/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Rezultat pracy Komisji 

Rewizyjnej dotyczący skargi, którą Komisji Rewizyjnej zleciliśmy na poprzedniej sesji. 

Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji pana Waldemara Echausta o wprowadzenie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Echaust – Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo skarga, która wpłynęła do Komisji Rewizyjnej jest skargą tzw. delikatną, 

nie mniej jednak Komisja Rewizyjna zajmowała się tą sprawą na dwóch posiedzeniach 

3 stycznia 2017 r. rozpatrywaliśmy tą skargę prosząc na spotkanie Komisji Rewizyjnej 

i skarżących, gdzie wyjaśniliśmy sobie wszystkie sprawy związane z tą skargą a skarga 

polegała na tym, że pracownicy, ci skarżący odnieśli się do pisma, które to wystosowała Rada 

Pedagogiczna po anonimie, który wpłynął na Dyrektora. Pracownicy i Rada Pedagogiczna 

podpisali się w większości pod tym pismem, które dotarło do powiatu. Natomiast paru 

nauczycieli się nie podpisało a wśród tych, którzy się nie podpisali były dwie osoby skarżące. 

W związku z powyższym, że adwokat zwrócił się w imieniu pani p.o. Dyrektora SOSW Nr 1 

z żądaniem, żeby zaniechali szkalowania pani Dyrektor i okazało się, że jakby zostały 

ujawnione dane osobowe i niby to zrobiła pani Dyrektor. W związku z powyższym po 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej czekaliśmy na oświadczenie pani Dyrektor czy takie 

zdarzenie miało miejsce, ale okazało się, że mamy takie oświadczenie w dokumentach, że 

pani Dyrektor oświadcza, że absolutnie nie podawała żadnych danych osobowych, czyli 

danych wrażliwych. W związku z powyższym Komisji Rewizyjnej trudno jest podjąć decyzję 

i powiedzieć kto tutaj miał rację, tym bardziej, że nie jesteśmy w stanie wszystkich spraw 

w taki sposób rozstrzygnąć jednoznacznie, nie mając do tego odpowiednich instrumentów. 

Pokrótce mówiąc uznaliśmy, że można to z powództwa cywilnego, można zaskarżyć 

adwokata, czy skarżyć się na adwokata do Rady Adwokackiej. W związku z powyższym 

uznaliśmy skargę za niezasadną. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję, czy są pytania 

w tej sprawie? Bardzo proszę pan Przewodniczący Dominik Brzęcki. 

 

Radny Powiatu Polickiego Dominik Brzęcki - Mam pytanie do pana Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej, niech pan powie, czy skarżący mieli jakiś dowód na to, żeby potwierdzić 

ten fakt udostępnienia tych danych? 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Echaust – Nie, tym bardziej, że my 

pytaliśmy czy istnieją jakieś dokumenty. Takich dokumentów nie ma ale z prowadzonych 

wyjaśnień przez Komisję okazało się, że skarżący na posiedzeniu Rady Pedagogicznej sami 

odczytali pismo adwokata w tej sprawie, także ujawnili wszystkie sprawy, które tam były 

zawarte. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Czyli podali do 

publicznej wiadomości. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Echaust – Podali sami do publicznej 

wiadomości, mówiąc wprost. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Z relacji pana 

Przewodniczącego Waldemara Echausta tak wynika. A później skarżyli. Czy są jeszcze jakieś 

pytania w tej sprawie? Jeśli nie, to dziękując Komisji Rewizyjnej za pracę przystępujemy do 

głosowania uchwały, która mówi, że skarga jest bezzasadna. Zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały (Nr druku: 5/XXVI/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do 

protokołu. 

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 16 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 1 

 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała została podjęta przez Radę Powiatu w Policach.  

         

                       Uchwała Nr XXVI/220/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 27do protokołu 

 

Pkt 9b. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zlecenia Komisji 

Rewizyjnej rozpatrzenia skargi z dnia 20 stycznia 2017 r. dotyczącej 

działalności p.o. Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

Nr 1 dla Dzieci Niepełnosprawnych Ruchowo im. Marii Grzegorzewskiej 

w Policach. (Nr druku: 6/XXVI/17) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Skarga, która wpłynęła 

do nas 20 stycznia 2017 r. Rozważałem co z tą skargą zrobić ale nie wychodzi, żeby Rada 

miała się ją nie zająć. Nie ma żadnego tutaj sposobu, możliwości ani logicznego rozumowania 

do zastosowania, żeby skierować to poza Radę. Musi Rada się tym zająć i jeszcze raz prośba 

do Komisji Rewizyjnej, żeby się tym zajęła. To jest oczywiście moja propozycja, aby 

Komisja Rewizyjna się tym zajmowała. Jest jeszcze druga możliwość, żeby Komisja 

Edukacji, ale w tym przypadku uważam, że to jest stricte do Komisji Rewizyjnej, bo to 

dotyczy jakby formalnego funkcjonowania a nie merytorycznego ośrodka i temat jest 

zbliżony. W związku z powyższym czy są pytania Państwa radnych? Jeśli nie ma pytań, to 

znowu dżentelmeńska umowa, żeby do 24 lutego, to jest termin kolejnej sesji sprawę 

rozwiązać, tak abyśmy wprowadzili w trybie głosowania na sesji projekt tej uchwały, 

ponieważ wcześniej Komisja Rewizyjna nie zdąży tego zrobić, chyba żeby dała radę, ale mam 

wątpliwości, więc już zaznaczam, że 24 lutego byłaby ta uchwała głosowana. Jeśli nie ma 

pytań to przystępujemy do głosowania uchwały. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

(Nr druku: 6/XXVI/17). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Wyniki głosowania są następujące: 
 

za - 17 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 
 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach.  
 

                       Uchwała Nr XXVI/221/2017 

                                                                                                       Załącznik nr 29 do protokołu 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Wyczerpaliśmy 

wszystkie uchwały i zgodnie z tym, co mówiliśmy jeśli panowie z PDH Polska się pojawią to 

przerwiemy a jeśli skończymy to wtedy będzie przerwa i potem będziemy kontynuowali. 

 

Pkt 10. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu w Policach w 2016 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę o naprawienie 

błędu pisarskiego, który się wdał w załączniku nr 1, w wierszu nr 5, frekwencja dotycząca 

maja zamiast 89% powinno być 84%. Proszę o poprawienie tego z 89% na 84%. Frekwencja 

ogólna 89%, nie jest zmieniona, to jest tylko błąd w pisaniu a całość jest 89%. Proszę Państwa 

nie głosujemy tych sprawozdań. One są po to, żeby tak naprawdę upublicznić sposób pracy 

Rady, ponieważ tak jak każda uchwała ma charakter publiczny to one również na BIP-e itd. 

funkcjonują, a więc tylko przypomnę 11 sesji, 89 uchwał, 89% frekwencja i tematyka jak 

zwykle i oczywiście frekwencja na poszczególnych sesjach, jak też frekwencja 

poszczególnych radnych. Wyborcy, mieszkańcy. Każdy ma do tego wgląd. Może ocenić 

naszą pracę. Czy są pytania do tego sprawozdania? Jeśli nie ma to dziękuję uprzejmie. 

 

Pkt 11. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Powiatu w Policach w 2016 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Są załączone wszystkie 

sprawozdania i oddaję głos Przewodniczącym Komisji. Kto z Przewodniczących Komisji 

chciałby zabrać głos? Proszę uprzejmie w tym punkcie odnieść się do sprawozdania. Nie będę 

odczytywał poszczególnych sprawozdań Komisji. Czy są Przewodniczący Komisji, którzy 

chcieliby zabrać głos? Jeśli nie ma to podobny jest schemat. Tematyka, frekwencja, ilość 

posiedzeń Komisji. 

 

Pkt 12. Interpelacje i pytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Bardzo proszę czy 

w tym punkcie Państwo radni chcieliby zabrać głos? 

 

Radna Powiatu Polickiego Magdalena Zagrodzka – Ja przygotowałam interpelację 

w sprawie, którą już omówiliśmy na Komisji pana Mariusza Jędraka, ale pozwolę sobie tylko 

ją przeczytać i złożyć. Odczytała interpelację stanowiącą załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Pkt 13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Proszę Państwa 

wpłynęło pismo od Starosty Polickiego w sprawie upływu kadencji Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Policach, ona jest nowa od 2017 do 2021. Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatur. 

Rada dwie kandydatury przedstawia ze swojego grona. Proszę o zgłaszanie kandydatur. 

Bardzo proszę pan radny Dominik Brzęcki. 

 

Radny Powiatu Polickiego Dominik Brzęcki - Ja chciałbym zgłosić Wicestarostę Mariusza 

Sarneckiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Czy pan Mariusz 

Sarnecki zgadza się?   
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Wicestarosta Policki Mariusz Sarnecki – Tak. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Druga kandydatura, 

proszę bardzo. Kto z Państwa radnych ma ochotę pracować w tej radzie? To jest Powiatowa 

Rada Rynku Pracy, dawniej Powiatowa Rada Zatrudnienia. Teraz ona się tak nazywa i zawsze 

tam jest reprezentacja Zarządu Powiatu. Proszę bardzo czy ktoś z Państwa jest chętny? Tu pan 

Starosta podpowiada, że spotkania są raz na trzy miesiące. Pani radna Izabela Wesołowska-

Kośmider. Proszę Państwa tego nie głosujemy, bo nie widziałem innych zgłoszeń. 

Kandydatami będą pani radna Izabela Wesołowska-Kośmider i pan radny Mariusz Sarnecki. 

Ponadto otrzymaliście Państwo informację RIO nt. prawidłowości sporządzanych przez 

Zarząd dokumentów, a więc ten obowiązek został wykonany. Czy jeszcze są jakieś wnioski 

i oświadczenia? Jeśli nie ma zarządzam przerwę do czasu spotkania z przedstawicielami PDH 

Polska S.A. i po tym spotkaniu, po tej prezentacji będzie zakończenie obrad. Bardzo proszę 

Państwa o pozostanie podczas przerwy w pobliżu, abyśmy mogli skutecznie zacząć kolejny 

punkt obrad. 
 

Przerwa 30 minut. 

 

Pkt 9c. Informacja na temat PDH Polska S.A. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Wznawiając obrady 

przywitam pana dr Andrzeja Niewińskiego. Pan jest Prezesem Zarządu PDH Polska S.A. 

Witamy panie Prezesie, pan Prezes jest razem ze swoimi współpracownikami, panem 

Arturem Wójcikiem, pan jest inż. ds. pozwoleń administracyjnych i panem Witoldem 

Dąbkiem, pan jest przedstawicielem, pełnomocnikiem Zarządu Multiconsult Polska. Panowie 

zechcieli przyjąć nasze zaproszenie, za co serdecznie dziękujemy, żeby przedstawić projekt 

PDH i powiedzieć, na jakim jest etapie i ewentualnie odpowiedzieć na nasze pytania. Panie 

Prezesie zapraszam, oddaję panu głos. Czas i trybuna jest w Państwa rękach. 

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński, mgr inż. Artur Wójcik – 

Inżynier do spraw pozwoleń administracyjnych, mgr Witold Domek – Pełnomocnik 

Zarządu Multi Consult Polska – Przedstawili informację na temat PDH Polska S.A. 

w formie prezentacji multimedialnej, stanowiącą załącznik nr 31 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo, 

Szanowni Państwo teraz będzie czas na ewentualne pytania Państwa. Kolejno pan Starosta 

zabierze głos, dlatego że musicie Państwo wiedzieć, do radnych tego nie mówię, ponieważ to 

jest oczywista rzecz dla osób, które nas obserwują, dlatego że samorząd powiatowy będzie 

tutaj na etapie pozwoleń jednym z bardzo ważnych urzędów, który będzie musiał się 

wypowiedzieć i pan Starosta kilkakrotnie uczestnicząc w spotkaniach zapewniał o bardzo 

wielkiej przychylności, to po pierwsze a po drugie też o możliwościach organizacyjnych 

samego Starostwa do tego, aby umożliwić w szybkim tempie realizację tego okresu 

przygotowawczego, czyli wszelkich pozwoleń, to dotyczy również PINB, ale to panu 

Staroście oddamy głos, nie chcąc wyręczać. Czy są Państwa pytania? Bardzo proszę pan 

radny Antoni Michnowicz. Dla panów wiedzy pan radny jest Nadleśniczym Nadleśnictwa 

Trzebież, w cywilu jest Nadleśniczym a tu jest radnym. 

 

Radny Powiatu Polickiego Antoni Michnowicz – Panie Prezesie dla pana wiadomości my 

już działamy w tym zakresie, powstał Powiat Policki, była pierwsza kadencja Starosty 

i właśnie Powiat Policki wystąpił na wniosek oczywiście strony niemieckiej, aby powołać na 

naszym terenie park narodowy i wtedy my, jako leśnicy argumentowaliśmy na wiele zagrożeń 
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z tego powodu. W każdym razie ten wniosek został cofnięty, taki park nie powstał, ponieważ 

Niemcy mieli swój interes właśnie, żeby trochę nas przemysłowo wyłączyć z tego terenu. 

Także wywalczyliśmy bardzo dużo, żeby Natura 2000, która powstawała wtedy w tak 

szybkim tempie, żeby również nie tak bardzo szła obszarowo i chcieliśmy wyłączyć m.in. 

zalew, ponieważ Niemcy mają wyłączony zalew z Natury 2000 i to w dużej części, u nas to 

weszło, chociaż można powiedzieć, że dzisiejsze władze dyrekcji ochrony środowiska też już 

na to całkiem inaczej patrzą, ponieważ trochę to poszło za mocno, szeroko i ograniczało 

trochę rozwój tego terenu, ale kto wie, może ta przyroda jest tak ważna, że pogodzić idzie to 

wszystko. Ja mam pytanie tylko takie, czy jakieś źródła energii będą potrzebne do zasilania 

tego przedsięwzięcia i czy duże zużycie wody też będzie miało na to wpływ? 

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński – Proszę Państwa 

będziemy mieli taki niewielki kocioł, bardzo mały w porcie do celów, żeby temperaturę 

propanu podnieść i trochę większą jednostkę przy samej jednostce PDH. Jeżeli dobrze 

pamiętam 10 megawatów, ale w tym będziemy mieli również własną produkcję energii 

elektrycznej, będziemy pozyskiwali chyba 2 megawaty. 

 

Radny Powiatu Polickiego Antoni Michnowicz – Czyli ludność będzie korzystała z tego 

gazu opałowego? 

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński – Nie proszę Państwa, 

podejrzewam, że będzie nam jeszcze troszeczkę brakowało, ponieważ jest to technologia 

energooszczędna ale mimo wszystko to zużycie energii jest. Mówię energooszczędna bo my 

mamy w tym momencie przewagę w stosunku do innych technologii pozyskiwania propanu 

czy to z krakerów naftowych, czy parowych, czy innych technologii.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Czy jeszcze jakieś 

pytania Państwo radni? Bardzo proszę pan radny Dariusz Podhajny.  

 

Radny Powiatu Polickiego Dariusz Podhajny – Ja mam pytanie odnośnie zagrożenia ruchu 

kołowego. Ponieważ Gmina Dobra, czy Gmina Kołbaskowo obawia się przede wszystkim 

ruchu pojazdów ciężarowych. Gro kierowców korzysta z tak zwanych alternatyw, czyli jedzie 

drogami, którymi nie powinni jeździć. Jakie mamy gwarancje, że zostaną wyznaczone drogi, 

którymi mogłyby te ciężarówki dostawać się i wyjeżdżać z zakładów?  

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński – Ale mówimy o etapie 

budowy, czy komercyjnej eksploatacji? 

 

Radny Powiatu Polickiego Dariusz Podhajny – Etap ewentualnie budowy, a później 

ewentualnie eksploatacji. 

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński – Proszę Państwa, zgodnie 

z pozwoleniami, jeżeli będą jakieś ograniczenia dla tego ruchu, to my będziemy egzekwować 

od kontraktora, żeby stosował się do obowiązujących przepisów prawnych i tutaj nie 

będziemy akceptowali. Natomiast w ramach normalnej eksploatacji komercyjnej, to są dwie, 

że tak powiem nitki logistyczne linia kolejowa i port. Jeżeli byłby polipropylen, to sytuacja 

o tyle jest dużo lepsza, ponieważ polipropylen w formie np. homopolimeru ma postać 

granulatu, jest to tworzywo sztuczne bezpieczne. Ma jedną wadę dla wykonawcy, mianowicie 

jest lekki, czyli objętość w tym momencie się liczy środka transportowego, ale dwie drogi 

logistyczne. Droga morska i linia kolejowa.  
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Czyli nie na drogach 

tak? Kto jeszcze? Jeśli nie, to panie Starosto proszę się odnieść, dlatego że to są bardzo 

istotne sprawy.  

 

Starosta Policki Andrzej Bednarek – Oczywiście. Szanowny panie Prezesie, pozwoli pan, 

że ja w pozycji siedzącej będę mówił, gdyby pan był uprzejmy usiąść. Przede wszystkim 

chciałbym, jako osoba, która dziś jest gościnnie, bo głównym tutaj gospodarzem dziś są radni. 

My tak naprawdę, ponieważ jesteśmy już nie po raz pierwszy wspólnie na spotkaniach, to ze 

swojej strony w imieniu całego Zarządu pragnę Państwa poinformować, bo dziś jest do tego 

okazja, że ta współpraca i te wszystkie zagadnienia, które tu dziś zostały przedstawione nam 

już są znane, a i takie obszary pracy roboczej, typowych już kontaktów z innego poziomu 

administracyjnego, czy reprezentacyjnego, ta współpraca już istnieje. Oczywiście kwestie 

podatkowe, już mieliśmy spotkania, ale powiem, jakie obszary są teoretycznie do nas 

przynależne oprócz już wskazanych. Tak sobie pozwoliłem tutaj szybko wynotować te, które 

były uzgadniane wstępnie. Na pewno będziemy współpracować i będziemy starali się być, 

również to, co deklarowaliśmy w intencji pana Przewodniczącego i Zarządu tymi 

reprezentantami do współpracy samorządowej. My bardzo dziękujemy, że dziś właśnie 

jesteśmy tym pierwszym samorządem powiatowym, z którym oficjalne spotkanie możemy 

z Państwem przeprowadzić, natomiast wiem, że jest zainteresowanie, zarówno wstępne 

deklaracje pana Przewodniczącego Gminy Dobra tu na pewno, ponieważ szczerze mówiąc 

jeszcze w innych samorządach o tym nie rozmawiałem, ażeby być, poświęcić te kilka minut 

i tamtym samorządom, pokazując z jednej strony perspektywę, ale i rozwiewając, tak jak tutaj 

w tym opracowaniu było to przedstawione, te obawy, które naszego życia codziennego 

dotyczą. Stąd też jednym z takich obszarów, to będziemy oczywiście i deklarujemy tą 

współpracę w tej kwestii. Nie bez znaczenia jest fakt, o którym wspomniał pan 

Przewodniczący, a więc kwestia przygotowania struktury organizacyjnej, jesteśmy w pełni 

tego świadomi, to Państwo radni zdecydowali już w tym budżecie o wsparciu finansowym 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego kwotą 70 tys. zł, jako pewnym elemencie, co 

prawda nie w tym roku jeszcze, ale już elemencie, który będzie wspierał tą strukturę słabą 

organizacyjną a przygotować się na to gdzie tej pracy zwyczajnie jak inwestycja, myślę 

w części odbiorowej tutaj jednak tutaj, ale będzie na pewno nastarczała dużo więcej zadań. 

My oczywiście, Wydział AB na pewno, Wdział GK, pewnie i GN. Niewykluczone również, 

że i KD w obszarze pewnej koordynacji kwestii dotyczącej logistyki prowadzenia całej 

inwestycji, więc tutaj pilnowania tych interesów i nadzorowania wspólnego z tymi, którzy 

będą di tego powołani. Na pewno, jeśli chodzi o strukturę organizacyjną, jesteśmy w pełni 

tego świadomi, dziś mamy wstępne rozeznanie, nie robiliśmy większych ruchów, ponieważ 

wiemy, że etap projektowy, to raczej będzie w końcówce tego roku. Tak panie Prezesie?  

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński – Decyzyjny, my już etap 

projektowy zakończyliśmy i wybraliśmy najlepszy projekt z dwóch. Teraz jesteśmy w etapie 

przetargu. Przetarg będzie skończony w tym roku, październik/listopad i w tym momencie 

będziemy już uruchamiać kolejne etapy.  

 

Starosta Policki Andrzej Bednarek – Oczywiście, więc chciałem się tylko odnieść do tego, 

że jesteśmy całkowicie świadomi, że tam w tym momencie musimy wzmocnić. Zarząd jest 

w pełni świadom tej sytuacji. Będziemy Państwu rekomendować rozwiązania, a tu 

podtrzymujemy te deklaracje, które już wcześniej robiliśmy. Nie bez znaczenia jest ta 

kwestia, którą omawialiśmy bardzo wstępnie, bardzo ogólnie, że proces inwestycji to 

ogromne pieniądze. Nie tylko w kwestii samej inwestycji, która w formie przetargu będzie 
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realizowana przez wykonawców, ale to wszystko dookoła. Sieci hotelowe, usługodawcy. My, 

tak jak deklarowaliśmy będziemy starali się wyjść naprzeciw oczekiwaniom tu lokalnym 

tworząc, jak zakładam pewną bazę danych, która z perspektywy Państwa, oczywiście 

firmamentnie i w procesie oczywistych tutaj działań mogłaby być na rzecz tutaj takiego 

dobrego lobbowania, dobrze pojętego lobbowania tak ażeby te podmioty gospodarcze miały 

tutaj szansę, która się nadarza, wykorzystać to. My się zobowiązujemy również i do tego. Nie 

bez znaczenia jest rozpoczęcie już rozmów, z tego co wiem, pani Starosty Beaty 

Chmielewskiej z Grupą Azoty w obszarze kształcenia i dedykowania tego kształcenia być 

może pod odpowiednim kierunkiem, na ile to oczywiście będzie możliwe. My, jako samorząd 

prowadzimy szkołę średnią i to, o czym pan wspomniał, rzeczywiście bodajże od zeszłego 

roku szkolnego ta pierwsza klasa chemiczna już została powołana, ale być może trzeba będzie 

nowe profile utworzyć. Wszelkie argumenty są po stronie Powiatu.  

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński – Podpowiadam od razu 

specjalizacja olefiny.  

 

Starosta Policki Andrzej Bednarek – Na sam koniec. Nie bez znaczenia były te aspekty, 

które pan wskazał. Wszystko, co kryje się z punktu widzenia dobrej gospodarki, budzi 

również jakieś zagrożenia. I jesteśmy świadomi tego, że wielkim przywilejem jest mieszkać 

przy Zakładach Chemicznych, które potencjalnie dają dobre miejsce pracy. Bezpieczne dla 

kilkunastu łącznie tysięcy pracowników i rodzin. Natomiast zdajemy sobie też sprawę, że 

w tej sytuacji „W”, w sytuacji zagrożenia jest to ogromne, dlatego tak ważne jest to, co pan 

tutaj przedstawił i na pewno z punktu widzenia zakresu, którym Powiat się zajmuje, kwestia 

bezpieczeństwa w sytuacjach kryzysowych, tych awariach będzie niezmiernie ważna 

i będziemy starali się tutaj współpracować i deklarujemy tą współpracę tak, żeby rzeczywiście 

osiągnąć ten cel i ten efekt za te kilka lat. Nie bez znaczenia jest kwestia środowiskowa. 

Rzeczywiście tym szczęściem w nieszczęściu Powiatu Polickiego są te obszary naturowe. 

Uważamy, że szczęściem niemiej jednak również i też kwestią być może jakiejś aktywności, 

ale tak jak widzimy parametry inwestycji jednoznacznie wskazują, że tego zagrożenia tu nie 

mamy. Stąd też na koniec już, szybko przelatując przez wszystkie kwestie, które są omówione 

chciałem Państwa zapewnić, że z panem Wiceprezesem ostatnio, proszę wybaczyć, 

uzgodniliśmy pewien obszar, że być może w najbliższym czasie spiszemy to w formie 

jakiegoś listu intencyjnego pokazując rzeczywiście to, co najważniejsze. Życzliwość i chęć 

współpracy z punktu widzenia samorządu powiatowego, ale i to, do czego zostaliśmy 

powołani – monitorowanie tych obszarów, które są ważne społecznie. Bardzo dziękuję 

i podtrzymuję to, co już mówiłem wcześniej. Deklarujemy, jako Zarząd wykonanie tego, co 

nam Rada zleci.  

 

Prezes PDH Polska S.A. Spółka Akcyjna dr Andrzej Niewiński – Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękujmy bardzo. Czy 

jeszcze są jakieś tematy przez Państwa radnych są do poruszenia? Czy jeszcze panowie 

przedstawiciele? Bardzo proszę.  

 

Pełnomocnik Zarządu Multi Consult Polska Witold Domek – Mianowicie wspomniał pan 

przed chwilą kwestie środowiskowe. Obszar ma duże walory środowiskowe, ale przykład 

LNG w Świnoujściu. Jest plaża, turyści od zawsze prawda? I co się stało po oddaniu 

terminala LNG, gdzie jesteśmy w dalszym ciągu doradcą technicznym już na etapie 

eksploatacji? Są w zasadzie wycieczki turystów, żeby zobaczyć jak to wygląda. Nowa 

instalacja może być ładna, ona może być bezpieczna i jest bezpieczna i może być ładna. To 
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chciałem podkreślić na koniec uspakajając Państwa. I jeszcze jeden argument. Ja rozumiem 

zawsze niepokój przy nowej inwestycji. Proszę zobaczyć, co się dzieje z Lotosem, proszę 

zobaczyć, co się dzieje z Kędzierzynem Koźlem, co się dzieje z Tarnowem, co się dzieje 

z Płockiem chociażby. Tam ilość tych instalacji organicznych, nie tylko rafinowych jest 

olbrzymia. Czy mieszkańcy tam cierpią? Proszę się ich zapytać. Oni korzystają z tych 

pożytków, jakie prezentował m. in. pan Prezes dla projektowanej instalacji. Obecnie systemy 

bezpieczeństwa, tutaj tych systemów bezpieczeństwa, które są nadrzędnymi nad systemami 

sterowania, są tak duże wymagania, że te instalacje są naprawdę bardzo dobrze 

pozabezpieczane.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – Dziękuję bardzo. Myślę, 

że to jest bardzo dobre podsumowanie dzisiejszego spotkania. Ono dotyczy tych 

ewentualnych obaw. Pan Starosta zapewnił o wsparciu Zarządu, ja myślę, że Rada Powiatu 

absolutnie podziela ten pogląd i życząc Państwu przede wszystkim powodzenia i tego, 

żebyście Państwo mieli jak najmniej kłopotów zapewniamy o naszym wsparciu i o tym, że 

będziemy bardzo chętnie z Państwem współpracować a jednocześnie bardzo dziękujemy za 

dzisiejszą obecność, jest to dla nas naprawdę bardzo ważne, ponieważ to pokazuje, że 

Państwo również chcecie ten społeczny aspekt biznesu gdzieś zachowywać i informować już 

na etapie prognozowania, projektowania, a nie tylko na etapie odpalania całej instalacji, czy 

też później eksploatacji. Mając taką świadomość raz jeszcze dziękujemy.  

 

Pkt 14. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Cezary Arciszewski – O godz. 13:05 stwierdził, 

że porządek obrad XXVI sesji Rady Powiatu w Policach został wyczerpany. Podziękował 

radnym i zaproszonym gościom za udział w obradach, a następnie ogłosił zamknięcie sesji 

Rady Powiatu w Policach. 

 

Protokołowała                                            Przewodniczący Rady Powiatu w Policach 

 

Katarzyna Karpeta                             Cezary Arciszewski 

 


